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Gospodinovo Uzašašće donosi radost njegovim učenicima

Draga braćo i sestre, dobar dan!

Danas se, u Italiji i drugim, zemljama, slavi svetkovina Uzašašća Gospodnjega. Evanđeoski tekst
(Mk 16, 15-20) – zaključak Markova Evanđelja – predstavlja nam posljednji susret Uskrsloga s
učenicima prije nego će uzići s desna Ocu. Kao što znamo, obično su prizori oproštaja tužni,
izazivaju kod onoga koji ostaje osjećaj izgubljenosti, napuštenosti; no, to nije slučaj s učenicima.
Usprkos odvajanju od Gospodina oni ne pokazuju da su obeshrabreni, štoviše, sretni su i spremni
poći kao misionari u svijet.

Zašto učenici nisu tužni? Zašto se i mi također moramo radovati dok gledamo Gospodina kako
uzlazi u nebo?

Tim se uzašašćem dovršava Isusovo poslanje među nama. Naime, ako je Isus radi nas sišao s
neba, radi nas u njega i uzlazi. Nakon što je sišao u našu ljudsku narav i nakon što ju je otkupio –
Bog, Sin Božji, silazi i utjelovljuje se, uzima našu ljudsku narav i otkupljuje je – sada uzlazi na
nebo noseći sa sobom naše tijelo. On je prvi čovjek koji uzlazi na nebo, jer je Isus čovjek, pravi
čovjek, on je Bog, pravi Bog; naše tijelo je na nebu i to nam ulijeva radost. S desna Ocu već sada
sjedi ljudsko tijelo, po prvi puta, Isusovo tijelo, i u tom otajstvu svaki od nas u svom duhu motri
vlastito buduće određenje. Ne radi se nipošto o napuštanju, Isus ostaje trajno sa svojim
učenicima, s nama. Ostaje u molitvi, jer On, kao čovjek, moli Oca, a kao Bog, čovjek i Bog,
pokazuje mu rane, rane kojima nas je otkupio. Isusova je molitva tamo, s našim tijelom: on je
jedan od nas, Bogočovjek, i moli za nas. I to nam mora dati jednu sigurnost, štoviše radost, veliku
radost! A drugi razlog radosti je Isusovo obećanje. On nam je rekao: „Poslat ću vam Duha
Svetoga“. I tamo, s Duhom Svetim, ostvaruje se ona zapovijed koju je On dao upravo prilikom
oproštaja: „Pođite u svijet, naviještajte evanđelje“. I upravo snaga Duha Svetoga tjera nas u svijet,
da donosimo evanđelje. Duh Sveti je prisutan toga dana, onaj Duh kojega je Isus obećao, a koji će
zatim devet dana kasnije doći na blagdan Pedesetnice. Upravo je Duh Sveti taj koji je omogućio
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da svi mi budemo takvi. Obuzeti velikom radošću! Isus je otišao u nebo: prvi čovjek pred Ocem.
Otišao je tamo s ranama, koje su bile cijena našega spasenja, i moli za nas. A zatim nam šalje
Duha Svetoga, obećava nam Duha Svetoga, da idemo i naviještamo Radosnu vijest. Otud
današnja radost, otud radost ovoga dana Uzašašća.

Braćo i sestre, na ovaj blagdan Uzašašća, dok kontempliramo nebo, gdje je Krist uzašao i sjedi s
desna Ocu, molimo Mariju, Kraljicu neba, da nam pomogne da budemo u svijetu hrabri svjedoci
Uskrsloga u konkretnim životnim prilikama.

Nakon Regina caeli

Draga braćo i sestre!

S vrlo velikom zabrinutošću pratim ono što se zbiva u Svetoj zemlji. Posljednjih su dana zavladali
nasilni oružani sukobi na potezu između pojasa Gaze i Izraela koji prijete da se izrode u spiralu
smrti i uništenja. Brojne su osobe ranjene i mnogo je nevinih izgubilo život. Među njima ima i djece
i to je užasno i neprihvatljivo. Njihova je smrt znak da se ne želi graditi budućnost, nego je se želi
uništiti.

Nadalje, sve veća mržnja i nasilje koji zahvaćaju različite gradove u Izraelu ozbiljna je rana
bratstvu i mirnom suživotu među građanima, koja će teško zarasti ako ne dođe odmah do
otvaranja dijalogu. Pitam se: kamo vodi mržnja i osveta? Zar doista mislimo da gradimo mir
uništavanjem drugoga? „U ime Boga koji je stvorio sva ljudska bića jednakima u pravima,
dužnostima i dostojanstvu pozvavši ih da žive zajedno kao sestre i braća“ (usp. Dokument o
ljudskom bratstvu) pozivam na uspostavu mira i apeliram na one u čijim je rukama odgovornost da
narede da utihnu oružja i da kroče putovima mira, također uz pomoć međunarodne zajednice.

Ustrajno molimo da Izraelci i Palestinci pronađu put dijaloga i praštanja, kako bi bili strpljivi
graditelji mira i pravde otvarajući se, korak po korak, zajedničkoj nadi i suživotu među braćom.

Molimo za žrtve, osobito za djecu; Kraljicu mira molimo za mir. Zdravo Marijo…

Danas započinje “Laudato si’ tjedan” koji nas sve više želi poučiti da slušamo vapaj Zemlje i vapaj
siromašnih. Zahvaljujem Dikasteriju za promicanje cjelovitog ljudskog razvoja, Svjetskom
katoličkom klimatskom pokretu, Caritasu Internationalisu i brojnim organizacijama članicama te
pozivam sve na sudjelovanje.

Pozdravljam hodočasnike iz različitih država koji su u Svetom Ivanu Lateranskom, ovdje u Rimu,
jučer sudjelovali na beatifikaciji svećenika Franje Marije od Križa, utemeljitelja salvatorijanskih
redovnikâ i redovnicâ. Bio je neumorni vjesnik evanđelja, služeći se svim sredstvima koje bi mu
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nadahnula Kristova ljubav. Neka njegova apostolska revnost bude primjer i putokaz onima u Crkvi
koji su pozvani donositi Isusovu riječ i ljubav u svako okruženje. Pljesak novom blaženiku! Ovdje
ispred je njegova slika…

Srdačno pozdravljam sve vas, iz Rima, Italije i drugih zemalja, posebno grupu AGESCI-Lupetti iz
župe Svetog Grgura Velikog u Rimu; i sjemeništarce iz sjemeništa Redemptoris Mater Firentinske
biskupije.

Svima želim ugodnu nedjelju, i djeci Bezgrješne, koja su tako dobra. I molim vas, ne zaboravite
moliti za mene. Želim vam dobar tek i doviđenja!
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